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ΕΡΩΤΗΣΗ 

ΠΡΟΣ: Υπουργό Εξωτερικών, κ. Γεώργιο Γεραπετρίτη 

Θέμα:  «Ηχηρό μήνυμα του Ναυάρχου Χηνοφώτη για τα τετελεσμένα που μπορεί 

να παράξει ο τουρκικός ‘χωροταξικός χάρτης’ αν η ΕΛΛΑΣ δεν 

αντιδράσει άμεσα και δυναμικά». 

Κατόπιν της ανακοίνωσης του Ελληνικού ΥΠΕΞ για την καταχώριση του τουρκικού 

θαλάσσιου ‘χωροταξικού χάρτη’ στο διεθνή οργανισμό IOC–UNESCO και τα 

ενδεχόμενα καταστροφικά αποτελέσματα που δύναται να παράξει, ο Επίτιμος 

Αρχηγός ΓΕΕΘΑ, Ναύαρχος ε.α. κ. Παναγιώτης Χηνοφώτης, έστειλε σαφές και 

ηχηρό μήνυμα προς πάσα κατεύθυνση, προειδοποιώντας την πολιτική ηγεσία πως η 

αντίδραση μέσω των ανακοινώσεων δεν επαρκεί, υπογραμμίζοντας μάλιστα την 

ανάγκη για ολοκληρωμένη και ενεργητική αντίδραση, η οποία θα ξεπερνά το επίπεδο 

της απλής διπλωματικής διαμαρτυρίας. 

«Πρέπει να υπάρξει πλήρης δυναμική και ολοκληρωμένη αντίδραση από το ΥΠΕΞ, 

προς όλα τα διεθνή φόρα και Οργανισμούς, προς εξασφάλιση των κυριαρχικών μας 

δικαιωμάτων και πλήρης κάλυψη των ελληνικών θαλασσών από τον Ελληνικό 

χωροταξικό σχεδιασμό», τόνισε με ξεκάθαρο ύφος ο Επίτιμος Αρχηγός. 

Υπενθυμίζεται πως η προχθεσινή ανακοίνωση-απάντηση του Ελληνικού ΥΠΕΞ 

έκανε λόγο για ένα χάρτη που «δεν έχει έρεισμα στο διεθνές δίκαιο» και ότι «δεν 

παράγει έννομα αποτελέσματα», προσδίδοντας ωστόσο μια αμυντική και μάλλον 

αποσπασματική προσέγγιση στο ζήτημα, την ώρα που η Τουρκία δεν περιορίζεται 

μόνο σε απλούς συμβολισμούς, αλλά καταθέτει χάρτες, τεκμηριώνει θέσεις, 

προβάλλει παράλογα αφηγήματα και διεκδικεί Ελληνικό θαλάσσιο χώρο που 

αποδεδειγμένα δεν της ανήκει. 

Αξιοσημείωτο είναι επίσης το γεγονός, πως εν μέσω ενός ήδη γενικευμένου και ίσως 

παγκόσμιου πολέμου στη Μέση Ανατολή και με προφανή τη διάθεση των Τούρκων 

να επιταχύνουν τις εξελίξεις, εκμεταλλευόμενοι την πολιτική αστάθεια για να 
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παράξουν τετελεσμένα, το μήνυμα που προκύπτει αβίαστα είναι πως: ‘όποιο κενό δεν 

καλύπτεται από την Ελλάδα, το καταλαμβάνει αμέσως η Άγκυρα’ με ό, τι αυτό 

συνεπάγεται για τη διατήρηση των κυριαρχικών μας δικαιωμάτων. 

 

Ερωτάται ο αρμόδιος Υπουργός: 

1. Συμφωνείτε με την άποψη πως η Ελλάς οφείλει να προχωρήσει σε ουσιώδεις πράξεις 

και «χειροπιαστές» ενέργειες, αξιοποιώντας θεσμικά κάθε διεθνή οργανισμό, όπως πχ 

την UNESCO, τον ΟΗΕ, το συμβούλιο Ασφαλείας, μέχρι και τους θεσμούς της 

Ευρωπαϊκής Ένωσης/Επιτροπής και να μην αρκεστεί μόνο σε αποσπασματικές 

δηλώσεις, στείρες διατυπώσεις και δελτία τύπου; 

2. Ο Ναύαρχος Χηνοφώτης, η τοποθέτηση του οποίου αποκτά ιδιαίτερα σημαντικό 

βάρος και ενδιαφέρον, όχι μόνο λόγω της ιδιότητάς του ως πρώην Αρχηγού ΓΕΕΘΑ, 

αλλά κυρίως λόγω της πολυδιάστατης στρατιωτικής και διπλωματικής του εμπειρίας 

μακριά και πέρα από όψιμα επικοινωνιακά αντανακλαστικά, δήλωσε ευθαρσώς πως 

απαιτείται πλήρης κάλυψη των Ελληνικών θαλασσών, μέσω ενός συντεταγμένου 

χωροταξικού σχεδιασμού με γνώμονα την Εθνική στρατηγική, τεκμηριώνοντας και 

προβάλλοντας - πάντα με οργανωμένο και διαφανή τρόπο - τις Ελληνικές θέσεις σε 

όλα τα διαθέσιμα επίπεδα (πολιτικό, νομικό, τεχνικό), σε αντιδιαστολή με τις 

ακραίες, απαράδεκτες και παράλογες επεκτατικές πρακτικές και βλέψεις της 

Τουρκίας. Συμφωνείτε με την τοποθέτηση του Ναυάρχου; Συμμερίζεστε τις 

ανησυχίες του; Θα στραφείτε προς αυτήν την κατεύθυνση; 

3. Μήπως ήρθε η ώρα να αφήσουμε κατά μέρος την ενοχική και μη αποτελεσματική 

στάση των «ήρεμων νερών», η οποία όπως αποδεικνύεται στην πράξη προκύπτει 

μόνο από την δική μας παθητική στάση και μη αντίδραση και να δράσουμε πιο 

δυναμικά και αποφασιστικά αναλαμβάνοντας πρωτοβουλίες;  

Ο ερωτών  

Αθανάσιος Χαλκιάς  

Ανεξάρτητος Βουλευτής 

Α’ Αθήνας 

 




